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وزیر کشور: 

خروج اتباع از کشور باید صورت بگیرد

اتباع  طرد  موضوع  اینکه  اعلام  با  کشور،  وزیر  مؤمنی،  اسکندر  سردار 
کشور  از  اتباع  خروج  »باید  کرد:  تأکید  ماست،  دستورکار  در  بیگانه 

صورت بگیرد.«
به گزارش رویداد ۲۴: سردار اسکندر مؤمنی، وزیر کشور، در حاشیه جلسه 
هیئت دولت در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: موضوع طرد اتباع بیگانه 

به هیچ وجه  و  است  پیگیری  حال  در  موضوع  این  ماست.  دستورکار  در 
مهاجرستیزی نداریم، ولی مسئله این است که کشور ما تحمل این حضور 
گسترده از مهاجران را ندارد و یارانه ها و منابع کشور مصروف می شود.به 
گزارش ایمنا، وی ادامه داد: با همکاری با فراجا و سایر دستگاه ها این کار 

را دنبال می کنیم و باید خروج اتباع از کشور صورت بگیرد.

تحلیل این خبر را در صفحه اول بخوانید

وزیر بهداشت خبر داد؛

تخصیص ۱۰ همت اعتبار 
برای جبران نقدینگی داروخانه ها

آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر 
را  وقتم  بیشترین  گفت:  پزشکی 
گذاشتم  نقدینگی  کمبود  برای 
با  که  متعددی  جلسات  از  پس  و 
داشتم،  دولت  اقتصادی  مسئولان 
۱۰ هزار میلیارد تومان برای جبران 
تخصیص  داروخانه ها  نقدینگی 

یافت.
به گزارش خبرنگار حوزه سلامت 
در  ظفرقندی  رضا  محمد  ایرنا، 
المللی  بین  نمایشگاه  افتتاح  آیین 
خمینی  امام  مصلی  در  فارما  ایران 
افزود: قرار است نیازهای ارزی را 
ارائه  با  و  مرکزی  بانک  با کمک 
نقدینگی  جبران  برای  تسهیلات 
به  اشاره  با  کنیم.وی  پرداخت 
دارویی  در صنعت  علمی  پیشرفت 
جزو  عرصه  این  اینکه  و  کشور 
مفاخر ایران به شمار می رود، اظهار 
و  بهتر  تولید  و  افزایی  هم  داشت: 
باکیفیت تر در عرصه دارو ضروری 
باید  کرد:  تاکید  است.ظفرقندی 
نیازهای کشور و صادرات دارو به 
حد قابل قبولی برسد و در این راستا 
آنچه در عرصه خودکفایی واقعی، 
مواداولیه  تأمین  است،  نیاز  مورد 

دارویی در داخل کشور است.
وزیر بهداشت خودکفایی در تأمین 
مواد اولیه دارویی را نیازمند سرمایه 
گذاری داخلی و خارجی دانست و 
که  نیست  کشورما  زیبنده  گفت: 
دارو  بحران  یا  و  کمبود  از  مردم 

رنج ببرند.
وی ادامه داد: باید با سرمایه گذاری، 
تولید علم، وارد کردن تکنولوژی و 

دارو  برای ساخت  زحمت کشیدن 
است  آن  ما  انتظار  و  کنیم  تلاش 
که این کار با انجام وظایف وزارت 
صنایع  صاحبان  تلاش  و  بهداشت 

دارویی محقق شود.
ظفرقندی تاکید کرد: باید بر اساس 
دارو  حوزه  در  هفتم  برنامه  قانون 
صادرات  دلار  میلیارد  یک  سالی 
این  یادآوری  با  باشیم.وی  داشته 
نکته که علم داروسازی روز به روز 
داروهای  است،  گسترش  حال  در 
جمله  از  را  شیمیایی  و  باتیک 
دارویی  داروهای جدید در صنعت 
دانست و افزود: ما باید در مرزهای 

علمی دارویی دنیا حرکت کنیم.
دارو  بین المللی  نمایشگاه  نهمین 
با  )ایران فارما(  وابسته  صنایع 
ظفرقندی،  محمدرضا  دکتر  حضور 
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر 
پزشکی و مدیران صنعت دارویی، 
در مصلای امام خمینی )ره( تهران 

آغاز به کار کرد.
در این نمایشگاه که تا ۱3 مهرماه 
و  ایرانی  شرکت   ۴۱۴ برپاست، 
3۲3 شرکت خارجی از ۲۵ کشور 
دستاوردهای  و  تولیدات  آخرین 

دارویی خود را عرضه می کنند.
»همه  نیز  نمایشگاه  امسال  شعار 
یک  زیر  دارو  صنعت  بازیگران 
ملی  وفاق  راستای  در  سقف« 
سفرا  حضور  است؛  شده  انتخاب 
هدف  با  فارما  ایران  نمایشگاه  در 
توسعه همکاری با کشورهای دیگر 
صورت  دارو  صادرات  توسعه  و 

گرفته است.

نهاد  سرپرست  و  اجرایی  معاون 
نامه  ارسال  از  ریاست جمهوری 
 FATF مجدد  بررسی  درخواست 
تشخیص  مجمع  به  دولت  سوی  از 

مصلحت نظام ارسال می شود.
دولت  حوزه  خبرنگار  گزارش  به 
در  قائم پناه  محمدجعفر  ایرنا، 
حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع 
سوالی  به  پاسخ  در  خبرنگاران 
 FATF تصویب  وضعیت  درباره 
دولت  درخواست  نامه  گفت: 
برای بررسی مجدد FATF به مجمع 
ارسال  نظام  مصلحت  تشخیص 

می شود.
نهاد  سرپرست  و  اجرایی  معاون 
کرد:  اضافه  ریاست جمهوری 
اجماع  موضوع  این  درخصوص 

داخلی اتفاق خواهد افتاد.
اف ای تی اف  ایرنا،  گزارش  به 
یا   FinAnciAl AcTion TAsk Force(
است  فرادولتی  گروه  FATF( یک 

استانداردهای  و  سیاست ها  که 
را طراحی و  مالی  با جرائم  مبارزه 
استانداردها،  این  می کند.  ترویج 
و  تروریسم  مالی  تأمین  پولشویی، 
سیستم  به  مربوط  تهدیدهای  سایر 
داده  قرار  هدف  را  بین المللی  مالی 

است.
سال  در  مالی  اقدام  کارگروه  این 
 )G7( ۱۹۸۹ و به دستور گروه هفت
پاریس  در  آن  مقر  و  شد  تأسیس 

است.
FATF را کشورهای  اعضای  بیشتر 
آمریکا  و  اروپا  در  یافته  توسعه 
کشور  یک  می دهند.  تشکیل 
شود  متعهد  باید  شدن  عضو  برای 
مالی  استانداردهای  اساس  بر  که 
عین  در  و  کند  عمل  پذیرفته شده 
 FATF توصیه های  جدیدترین  حال 
کند.  حمایت  آن ها  از  و  تأیید  را 
در  که  کشورهایی  همچنین 
این سازمان  با  غیرهمکار  وضعیت 
قرار  لیست سیاه  به سر می برند، در 

می گیرند.
به عنوان  آنها  از  که  کشورهایی 
پناهگاه امن برای حمایت از تأمین 

یاد  پولشویی  و  تروریسم  مالی 
خاکستری  لیست  در  نیز  می شود 
FATF قرار می گیرند و قرار گرفتن 

فهرست  این  در  کشورها  این 
به معنای هشداری برای امکان ورود 

به لیست سیاه است.
اگر کشوری در لیست خاکستری 
شانس  بگیرد،  قرار   FATF سیاه  و 
از  را  جهانی  بانکی  نظام  در  ادغام 
دست خواهد داد. کاهش مبادلات 
تحریم های  بین المللی،  تجاری 
صندوق  سوی  از  اقتصادی 
بین المللی پول و بانک جهانی البته 
پیامدهای  دیگر  از  کشورها  سایر 
و  سیاه  لیست  در  گرفتن  قرار 

خاکستری است.
دوره  در  و   ۱3۹۴ سال  در  ایران 
روحانی  حسن  جمهوری  ریاست 
و  اقتصاد  امور  وزارت  راهبری  با 
دارایی برای الحاق به گروه اف.ای.

 3۹ و  کرد  آمادگی  اعلام  تی.اف 
مورد  این گروه  اقدام   ۴۱ از  مورد 
 ۲ با  تنها  گرفت،  قرار  موافقت 
موردِ الحاق به کنوانسیون مبارزه با 
)پالرمو(  یافته  سازمان  مالی  جرائم 
مالی  تأمین  با  مقابله  کنوانسیون  و 
موافقت  )سی.اف.تی(  تروریسم 
نشد و بررسی الحاق یا عدم الحاق 
به  نیز  مذکور  کنوانسیون  دو  به 
نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع 

ارجاع شد.
دولت  رئیس  پزشکیان  دکتر 
کنفرانس  نخستین  در  چهاردهم 
مطبوعاتی خود در جمع خبرنگاران 
گفت: برای پذیرش اف.ای.تی.اف 
نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  به 
نامه می نویسم. رئیس جمهور افزود: 
بحث  دوباره   FATF درباره  باید 

کنیم و مسئله را حل کنیم.

قائم پناه در حاشیه جلسه هیئت دولت خبر داد؛

 FATF ارسال درخواست بررسی مجدد
به مجمع تشخیص مصلحت

فرانسه:

اوضاع خاورمیانه در شورای امنیت 
بررسی می شود

اعلام  فرانسه  امور خارجه  وزارت 
وعده  عملیات  از  پس  که  کرد 
موشکباران  و  ایران   ۲ صادق 
سرزمین های اشغالی، جلسه شورای 
امنیت سازمان ملل را برای بررسی 
امروز  اواخر  خاورمیانه  اوضاع 

برگزار می کند.
نقل  به  رویترز  ایرنا،  گزارش  به 
ژان  که  نوشت  وزارتخانه  این  از 
 )JeAn-noel BArroT( بارو  نوئل 
کشور  این  خارجه  امور  وزیر 
بلینکن، همتای  )فانسه( با آنتونی 
هماهنگی  برای  خود  آمریکایی 
تلاش های دیپلماتیک گفت وگو 

کرده است.
ریاست جمهوری فرانسه نیز اعلام 
کرد که به زودی کنفرانسی را در 
خواهد  برگزار  لبنان  از  حمایت 
خارجه  امور  وزیر  از  و  کرد 
دیپلماتیک  اقدام  برای  تا  خواسته 
منطقه  به  تنش ها  کاهش  جهت 

سفر کند.
فرانسه  جمهوری  ریاست  پیش تر 
در بیانیه ای عملیات وعده صادق ۲ 
ایران را به شدت محکوم و بدون 
ارائه جزئیات اعلام کرده بود که 
امنیت  به  تعهد  نشانه  به  امروز 
در  خود  نظامی  امکانات  اسرائیل، 

خاورمیانه را بسیج کرده است.
انقلاب اسلامی ۱۰  پاسداران  سپاه 
مهرماه ۱۴۰3 در اطلاعیه ای اعلام 
کرد:  در پاسخ به شهادت اسماعیل 
هنیه، سید حسن نصرالله و سردار 
اراضی  قلب  نیلفروشان  عباس 

اشغالی هدف قرار گرفت.
امت  است:  آمده  سپاه  بیانیه  در 
و  شریف  ملت  اسلامی  بزرگ 

و  قبل  لحظاتی  ایران  پرور  شهید 
خویشتن داری  دوره  یک  از  پس 
در برابر نقض حاکمیت جمهوری 
مجاهد  ترور  در  ایران  اسلامی 
شهید، دکتر اسماعیل هنیه توسط 
حق  برابر  و  صهیونیستی  رژیم 
خود  از  مشروع  دفاع  در  کشور 
تشدید  و  متحد  ملل  منشور  برابر 
حمایت  با  رژیم  شرارت های 
غزه  و  لبنان  عام  قتل  در  آمریکا 
و به شهادت رساندن مجاهد کبیر، 
کل  دبیر  و  مقاومت  محور  رهبر 
حسن  سید  الله،  حزب  سرافراز 
رشید  فرمانده  شهادت  و  نصرالله 
و مستشار عالی سپاه پاسداران در 
لبنان، سرلشکر پاسدار سید عباس 
نیروی هوافضای سپاه  نیلفروشان، 
بالستیک  موشک  ده ها  پرتاب  با 
در  را  امنیتی  نظامی  مهم  اهداف 
مورد  اشغالی  سرزمین های  قلب 
آن  جزئیات  که  قرارداد  هدف 

متعاقباً به استحضار خواهد رسید.
خاطرنشان  افزود:  پاسداران  سپاه 
تصویب  با  عملیات  این  می سازد 
و  ملی  امنیت  عالی  شورای 
مسلح  نیروهای  کل  ستاد  ابلاغ 
ارتش  پشتیبانی  و  حمایت  و 
وزارت  ایران  اسلامی  جمهوری 

دفاع صورت گرفته است.
اخطار  داد:  هشدار  همچنین  سپاه 
رژیم  چنانچه  می شود  داده 
که  عملیات  این  به  صهیونیستی 
قانونی کشور و  بر حقوق  منطبق 
واکنش  است  المللی  بین  قوانین 
حملات  با  دهد  نشان  نظامی 
مواجه  بعدی  ویرانگر  کوبنده 

خواهد شد.

وزیر نفت در حاشیه جلسه هیئت وزیران:

برنامه ای برای افزایش قیمت سوخت 
فعلًا روی میز دولت نیست

اینکه  بر  تاکید  با  نفت  وزیر 
افزایش  برای  برنامه ای  و  طرح 
روی  بر  فعلًا  سوخت  حامل های 
خاطرنشان  نیست  دولت  میز 
از  فراتر  بحث  این  البته  کرد: 
ساختار  در  و  است  نفت  وزارت 

حاکمیت تصمیم گیری می شود.
مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
در  نفت  وزیر  نژاد  پاک  محسن 
در  دولت  هیئت  جلسه  حاشیه 
داشت:  اظهار  خبرنگاران  جمع 
حامل های  تولید  مکانیزم های 
و  کند  پیدا  افزایش  باید  انرژی 
با  تولید  افزایش  مورد  در  قطعاً 
منابع  تأمین  از جمله  چالش هایی 
اقداماتی  که  هستیم  مواجه  مالی 
اتخاذ شده  این مشکل  رفع  برای 

است.
ماجرا  مهم تر  بخش  افزود:  وی 
و  مصرف  سازی  بهینه  به 
که  برمی گردد  تقاضا  مدیریت 
بخش  که  دارد  راهکارهایی  این 
دوش  بر  امر  این  از  عمده ای 
مردم عزیزمان است که همراهی 
موضوع  تا  بکنند  همکاری  و 
زمان حل شود  مرور  به  ناترازی 
و این موضوعی نیست که ظرف 

یکی دو سال برطرف شود.
وزیر نفت با تاکید بر اینکه این 
تأخیر  سال ها  دستاورد  ترازی  نا 
حل  و  بوده  سرمایه گذاری ها  در 
کمی  گذشت  نیازمند  نیز  آن 
زمان است تصریح کرد: ان شاءالله 
نتیجه  به  را  راهکارها  بتوانیم  که 

برسانیم.
وزیر نفت با تاکید بر اینکه طرح 

و برنامه ای برای افزایش ]قیمت[ 
روی  بر  فعلًا  سوخت  حامل های 
خاطرنشان  نیست،  دولت  میز 
از  فراتر  بحث  این  البته  کرد: 
ساختار  در  و  است  نفت  وزارت 

حاکمیت تصمیم گیری می شود.
ما  اولویت  که  آنچه  گفت:  وی 
مدیریت  به سمت  است حرکت 
است.  مدیریت مصرف  و  تقاضا 
نمی شود.  تولید  مازوت  با  بنزین 
نیروگاه ها  در  سوزی  مازوت 
نحوه  دلیل  به  است  موضوعی 
معادل  سوخت  تأمین  مدیریت 
نیروگاهی، بخشی از این سوخت 
مازوت  حوزه هایی  در  معادل 
است که البته مقدار آن خیلی کم 
حفظ  به  می کند  کمک  و  است 
ذخایر ما برای اینکه در زمستان 
مواجه  مشکل  با  سرما  پیک  و 

نشویم.
سوالی  به  پاسخ  در  نژاد  پاک 
بین  های  تفاهمنامه  با  رابطه  در 
المللی، بیان کرد: با هیئت روسی 
ما  تهران  به  قبل  روز  چند  که 
تجارت  خصوص  در  بحث هایی 
هدف  می کنیم.  دنبال  را  گاز 
سرزمینی  حوزه  که  است  این 
جمهوری اسلامی ایران به عنوان 
این  شود.  مطرح  انرژی  هاب 

بحث ها قرار است پیگیر شود.
در  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
در  گاز  تأمین  نحوه  خصوص 
تلاش  کرد:  اظهار  سرما،  فصل 
ما این خواهد بود که با کم ترین 
مواجه  حوزه  این  در   چالش 

باشیم.

وزیر اسبق بهداشت:

بیسوادیرابرایعوامفریبیترویجمیکنیم

وزیر سابق بهداشت با بیان اینکه افزایش ظرفیت پذیرش دانشجوی 
در  که  اشکالاتی  از  یکی  گفت:  است،  نشده  کارشناسی  پزشکی 
این  ما در  این است که  دارد،  فرهنگی وجود  انقلاب  شورای عالی 
معظم  مقام  دستور  با  اخیراً  چه  اگر  نداشتیم؛  پزشک  عضو  شورا 
اما  شد؛  اضافه  شورا  این  به  عضو  عنوان  به  بهداشت  وزیر  رهبری، 

این امر کافی نیست.
مطلب  این  بیان  ضمن  ایسنا  با  گفت وگو  در  مرندی  علیرضا  سید 
غیرکارشناسانه  اقدامی  پزشکی  رشته های  ظرفیت  افزایش  مصوبه 
بود، اظهار کرد: وظایف شورای عالی انقلاب فرهنگی بیشتر مسائل 
فرهنگی است که به این موضوعات کمتر پرداخته می شود. در حال 
حاضر مصوباتی که مربوط به امنیت مواد غذایی یا غیره است مورد 

توجه قرار نمی گیرد.
وی در ادامه تصریح کرد: به نظر من در حال حاضر مسائل فرهنگی 
نگران  که  نخبگانی  به  رسیدگی  جمله  از  داریم  جامعه  در  زیادی 
مهاجرت آنها هستیم، همچنین دیگر مسائل فرهنگی از مواردی است 

که باید بیشتر مورد توجه قرار بگیرد.
وزیر سابق بهداشت تاکید کرد: تصمیم افزایش پذیرش در رشته های 
پزشکی اصلًا کارشناسی نشده است وقتی تصمیمی کارشناسی نشده 
باشد آسیب هایی را به همراه خواهد داشت. در حال حاضر دانشکده ها 
دانشجویان  تعداد  این  که  ندارند  جا  پزشکی  علوم  دانشگاه های  و 

پارکینگ  در  مثال  طور  به  کنند.  پذیرش  کلاس  سر  را  پزشکی 
پذیرش می کنند. این شرایط اهانت به علم و دانشجو است.

اندازه  به  استاد  دانشگاه ها  بسیاری  مرندی خاطرنشان کرد: حتی در 
در  ندارد  وجود  پزشکی  دانشجوی  تعداد  این  پذیرش  برای  کافی 
نتیجه کیفیت آموزش مناسب نیست. بنابراین ما بی سوادی را برای 

عوام فریبی ترویج می کنیم.
مصوبه  لغو  برای  زیادی  تلاش های  ما  کرد:  تاکید  بهداشت  وزیر 
افزایش ظرفیت پذیرش در رشته های علوم پزشکی کردیم. امیدوارم 

رئیس جمهور وزیر بهداشت نیز این تلاش ها را ادامه دهند.

پاسخِ مدیرعامل شرکتِ مخابرات به اعتراضات: 

مشکلاتِ  از  زیادی  بخشِ  ایران  مخابراتِ  شرکت  مدیرعامل 
مخابرات را به کمبودِ بودجه ربط می دهد و می گوید: ناترازی بین 
باید تعدیل  یا  به قدری بالاست که  درآمد و هزینه در مخابرات 
کنیم یا ناچاریم با این وضعیت کنار بیاییم. سلطانی راه حل را در 

تغییر تعرفه های خدمات شرکت مخابرات می بیند.
پیمانکاری ها،   - مخابرات  کارگران  ایلنا،  خبرنگار  گزارش  به 
مخابرات روستایی و رسمی ها - به وضعیتِ خود معترض هستند. 
بازنشستگان مخابرات نیز بیش از یک سال است که هر دوشنبه 
تجمع می کنند. اگرچه دلایلِ اعتراضِ هر کدام از این گروه های 
دلیلِ  یک  اعتراضات  این  تداومِ  اما  دارد،  فرق  هم  با  کارگری 
مشخص دارد و آن عدم تحقق مطالبات بعد از سال ها پیگیری و 
تجمع است. عدم اجرای طرح طبقه بندی مشاغل، حقوق های پایین، 
و  تکمیلی  بیمه  به  مربوط  مشکلات  حقوق،  پرداخت  در  تأخیر 
تأخیر در پرداختِ حق بیمه، عدم اجرای آیین نامه اداری استخدامی 
سال ۸۹، اخراج جمعی از نمایندگانِ کارگری و کارگرانِ معترض 
و  شاغل  کارگرانِ  این  ادامه دارِ  اعتراضاتِ  دلایل  جمله  از  و… 

بازنشسته است. 
شرکت  )مدیرعامل  سلطانی  مجید  با  اعتراضات  این  با  رابطه  در 
مشکلاتِ  از  زیادی  بخشِ  او  کردیم.  گفتگو  ایران(  مخابراتِ 
مخابرات را به کمبودِ بودجه ربط می دهد و می گوید: ناترازی بین 
باید تعدیل  یا  به قدری بالاست که  درآمد و هزینه در مخابرات 
کنیم یا ناچاریم با این وضعیت کنار بیاییم. سلطانی راه حل را در 

تغییر تعرفه های خدمات شرکت مخابرات می بیند. 
نیروهایی که با ما در ارتباط هستند اما این ادعاها را قبول ندارند. 
و  است  قانونی شان  حقِ  دارند  اعتراض  آن  به  که  آنچه  معتقدند 
نمی توان به بهانه ناترازی از زیرِ بارِ آن شانه خالی کرد. آن ها البته 
برای شرکتی که  هزینه  و  درآمد  بین  ناترازی  معتقدند  اساس  از 
ثروتِ سهامدارانش زبان زدِ عام و خاص است، قابلِ اعتنا نیست. 
نیروهای مخابرات معتقدند ربط دادنِ اعتراضات به ناترازیِ درآمد 
و هزینه، موج سواری رویِ اعتراضاتِ گسترده نیروهای کارگر و 

بازنشسته مخابرات است. 
مخابراتِ  شرکت  )مدیرعامل  سلطانی  مجید  با  گفتگو  مشروح 

ایران( در ادامه می آید: 
سوالم را از اعتراضاتِ گسترده نیروهای پیمانکاری در شهرهای 
به  مربوط  اعتراضات  این  مختلف آغاز می کنم، که جدیدترین 
کنار  در  است.  شرقی  آذربایجان  مخابراتِ  پیمانکاریِ  نیروهای 
این کارگران، مخابرات روستایی ها و بازنشستگانِ مخابرات نیز 
اعتراضات  این  جریانِ  در  شما  هستند.  معترض  خود  شرایط  به 

هستید؟ 
با این مسائل حساس  با توجه به اینکه خبرگزاریِ شما در رابطه 
ارائه  خدمتتان  را  مطالبی  کلی  اوضاع  با  رابطه  در  ابتدا  در  است، 
از  بین درآمد و هزینه  توازن  اگر  ببینید در هر شرکتی  می دهم؛ 
بین برود، اولین کار تعدیل نیروهاست و این کار در دنیا مرسوم 
است. در دوران شیوع کرونا هم »لوفت هانزا« که شرکت بزرگ 
دلیلِ کم شدنِ پروازها،  به  اعلام کرد که  بود  هواپیمایی آلمانی 

چند هزار نیرو تعدیل خواهیم کرد. 
نیروهای خود رسیدگی  به  اینکه خوب  برای  نیز  ایران  مخابرات 
کند، باید تعادل و توازن بین منابع و مصارف را برقرار کند. خب 
مسئله مهم تعرفه است که تعیین تعرفه شرکت مخابرات ایران به 
سازمان تنظیم سپرده شده است. تا زمانی که مخابرات دولتی بود، 
مجلس شورای اسلامی در قانون بودجه، اسفند هر سال نسبت به 
تعدیل تعرفه ها برابر با تورم بانک مرکزی اقدام می کرد. از سال 
۸۸ که این موضوع به سازمان تنظیم مقررات سپرده شد، ما تعدیل 
مناسبی در رابطه با تعرفه به نسبتِ افزایش هزینه ها نداشتیم. یعنی 
با آن تعرفه ها تعدیل نشد. طی  اما متناسب  هر سال تورم داشتیم 
محاسبات مالی از سال ۹۰ تا ۱۴۰۰ حداقل ۲۹ و نیم برابر هزینه های 
ریالیِ ما اضافه شده است. در صورتی که در تعرفه تلفن ثابت 3۵ 
درصد فقط در این ده سال افزایش تعرفه داشته ایم. این وضعیت، هر 
شرکتی را به زمین می زند. این فشار اما سبب نشد که ما دست به 
تعدیل نیرو بزنیم، اما خب این عدم تعادل هزینه و درآمد جایی خود 
را نشان می دهد؛ مثلًا دیر یا زود شدنِ برخی از حقوق کارگران، 
مانند بیمه و یا حق جذب و… البته تأکید می کنم که پرداختی این 

حقوق دیر یا زود می شود، قطع نمی شود. مثلًا اعتراضی در مورد 
بیمه تکمیلی و هزینه دندان پزشکی و عینک وجود داشت که ما در 
قرارداد جدید با بیمه تکمیلی این موارد را اصلاح کردیم، با اینکه 
منابعِ آن وجود ندارد. یا مثلًا در مورد سهم حق بیمه تکمیلی دو 
سال قبل این سهم ۵۰ – ۵۰ بود که با وجود اینکه ما منابع نداریم، 
هیئت مدیره مصوب کرد که سهم همکاران به ۴۰ درصد کاهش 

یابد و سهم شرکت ۶۰ درصد شد. 
به  مجبور  مدیره  هیئت  و  سهامدار  تعهدات،  این  پرداختِ  برای 
مجوز  مدیره  هیئت  واقع  در  دارایی های شرکت می شوند.  فروش 
فروش دارایی ها را داده تا تعدیلی نداشته باشیم. فروش دارایی خود 
ضوابطی دارد و طول می کشد و این موضوع ما را از پرداخت برخی 
تعهدات باز می دارند و این عمدی نیست. مدیر مالی دولت برای 
انجام برخی از این تعهدات زمان بندی اعلام می کند که در سایت 
این زمان بندی  باز تأکید می کنم که اعلام  هم اعلام می شود. من 
ماست.  دارایی های  براساس  بلکه  نیست،  درآمدهایمان  اساس  بر 
مخابرات دارایی داشت و توانست منابع خود را بفروشد، اگر شرکتی 
این دارایی را هم نداشته باشد، چاره ای جز تعدیل ندارد. پس این 
موضوع کاملًا دوطرفه است و بر اساس گزارش های ما و مکاتباتی 
که انجام داده ایم، درخواستِ ما از دوستانِ سیاستگذار این است که 
آنچه قانونی و حق شرکت مخابرات است، مورد توجه قرار گیرد، 
است،  بزرگ خدمات رسانی  مخابرات یک شرکت  زیرا شرکت 
این  بین  و  دریافت کند  هزینه هایی  باید  و  می دهد  ارائه  خدماتی 
خدمات و هزینه ها باید سازگاری وجود داشته باشد. در این صورت 
ما می توانیم بیشتر به شاغلان و بازنشستگانِ خود رسیدگی کنیم. 

ربط  هزینه  و  درآمد  ناترازیِ  به  را  مشکلات  واقع  در  شما   
می دهید، این در حالی است که بسیاری از نیروهای مخابرات که 
با ما در ارتباط هستند، این قبیل استدلال ها را صرفاً بهانه می دانند. 
آن ها معتقدند ربط دادنِ حل مشکلات شان به مسائلی چون تعرفه 
پایین، موج سواریِ مخابرات روی اعتراضِ نیروها برای بالا بردنِ 

تعرفه هاست. 
حتی در یک خانواده هم اگر نقدینگی برای تأمین نیازها نباشد، 
باید از بخشی از نیازها زد. در موردِ ما هم عمدی در کار نیست. 
کسی که نمی گوید به خاطر ناترازی این اتفاقات می افتد؛ نیست 
که  دارم  زمینه  این  در  مکاتباتی  و  مستندات  من  نمی شود.  که 
بروز  باعث  موجود  ناترازی  کنید.  قضاوت  تا  دهم  ارائه  می توانم 
از  تعدادی  گذشته،  ماه  مثال،  عنوان  به  است.  شده  مشکلاتی 
کارکنان با 3۰ سال سابقه کار، که از زمان دولتی بودن مخابرات 
با  را  خود  حقوق  بودند،  کار  به  مشغول  رسمی  نیروی  عنوان  به 
پیمانکاری  نیروهای  حقوق  که  حالی  در  کردند،  دریافت  تأخیر 

زودتر پرداخت شد. 
 اما خیلی از نیروهای پیمانکاری به دلایلِ مختلف معترض هستند. 
در این شرایط، ما دو گزینه داریم: یا باید تعدادی از نیروها را تعدیل 
کنیم تا بتوانیم حقوق باقی را به موقع پرداخت کنیم، یا اینکه فعلًا 
به وضعیت موجود ادامه دهیم و این وضعیت را تحمل کنیم. این 
موضوع از دو سه سال قبل مطرح شده است. ما باید درآمد شرکت 
مخابرات را به سطحی برسانیم که بتوان به نحو احسنت به نیازهای 
قانون کار می گوید، پاسخ داد. پس  کارکنان در آن سطحی که 
تاکید می کنم با توجه به شرایط فعلی، ما باید یکی از این دو مسیر 
را انتخاب کنیم: یا تعدیل نیروها و یا ادامه وضعیت موجود تا بهبود 
را  خود  حقوق  و  حق  باید  مخابرات  شرکت  نهایت،  در  شرایط. 
دریافت کند. این شرکت نیاز به درآمدی دارد که با هزینه هایش 

تناسب داشته باشد و این مسئله باید حل شود. 


